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PROTOKÓŁ NR III/14 
Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 29 grudnia 2014 roku 
w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 
 
Początek obrad godz. 10.00 zakończenie godz.12.40.  
Obecnych na sali obrad 15 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 
obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.   
 
W obradach sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Stefan Zawierucha,  
Zastępca Wójta Gminy Wiesław Cepielik,   
Sekretarz Gminy Krystyna Kwiatkowska,  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda,  
Radna Powiatu Maria Bych, 
Mecenas Robert Greb, 
Zofia Wodziak – kierownik GOPS 
Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów.  
Obrady były nagrywane na dyktafon.  
 
Ad. 1 i 2. 
Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad sesji              
i przywitała uczestników.  
Przewodnicząca zapoznała z porządkiem obrad sesji, który został dostarczony radnym             
w ustawowym terminie wraz z materiałami. 
 
Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  
1/ Otwarcie sesji  
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjęcie protokołu z I i II sesji.  
5/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 
6/ Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Marciszów na lata 2015-2024 
7/ Podjęcie uchwał w sprawach:  
  

 a/ uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów na lata 2015-
2024  
b/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2014, 
c/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XLIII/210/13 Rady Gminy Marciszów z dnia 
30 grudnia 2013 r.  
d/ uchwalenia programu współpracy Gminy Marciszów z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie (Dz. U. Nr 234        
z 2010 r. poz. 1536 zm.) na rok 2015  
e/ wprowadzenia zmiany w Uchwale nr II / 4 / 14 Rady Gminy Marciszów z dnia 10 
grudnia 2014 roku w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy Marciszów, 
ustalenia liczby członków oraz składów osobowych.  
f/ dzierżawy nieruchomości, 



 2 

g/ dzierżawy nieruchomości, 
h/ dzierżawy nieruchomości,  
i/ odpowiedzi na skargę wniesioną do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we 
Wrocławiu na Uchwałę Rady Gminy Marciszów Nr LIV/270/2014 Rady Gminy 
Marciszów w sprawie  wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie oraz 
określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w formie 
zasiłku na ekonomiczne usamodzielnienie pod warunkiem zwrotu części lub całości     
w ramach zadań własnych gminy. 
j/ ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Marciszów. 
 

8/ BUDŻET GMINY NA ROK 2015 
a/ przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2015 wraz z uzasadnieniem 
Wójta Gminy.  
b/ odczytanie opinii komisji i wniosków radnych. 
c/ odczytanie opinii RIO n/t budżetu Gminy Marciszów na rok 2015. 
d/ przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji i wniosków radnych. 
e/ głosowanie nad projektem uchwały.  
 

9/ Interpelacje i zapytania radnych.  
10/ Sprawy różne.  
11/ Zamknięcie obrad sesji.   
 
Prowadząca obrady zapytała czy są jakieś uwagi do przedstawionego porządku obrad? 
Do porządku obrad uwag nie wniesiono. 
  
Ad.3. 
Stwierdzenie quorum.  
Na podstawie listy obecności radnych Przewodniczący Rady Gminy stwierdził quorum,  
listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2  do protokołu.  
 
Ad.4. 
Przyjęcie protokołu z I i II sesji.  
Protokół z I i II sesji został przyjęty przez aklamację.   
 
Ad.5.   
Informacja Wójta Gminy z prac mi ędzy sesjami. 
Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha poinformował radnych, że od ostatniej sesji:  
- cała praca między sesjami polegała na opracowaniu dokumentacji na dzisiejszą sesję, 
- jak co roku, wraz z Zastępcą odwiedzają tych mieszkańców gminy, którzy ukończyli 90 lat. 
W naszej gminie jest 35 takich osób.  
- odwiedzał Samorządowe Kolegium Odwoławcze w sprawie wodociągowej, 
-  WZWiK kolejny raz złożyło o unieważnienie decyzji komunalizacyjnej, po decyzji ministra 
o unieważnieniu złożyliśmy zdecydowany protest, złamane prawo zostało przynajmniej w 10 
przypadkach.  Minister wyznaczył następne 30 dni na zapoznanie się ze sprawą i w okolicy 
połowy stycznia ma być decyzja.   
- zajmował się bieżącą pracą na terenie gminy,  
- w tym okresie odbył wyjazd do Wrocławia, odnośnie  rozliczeń ciechanowieckiego 
wodociągu  - zadanie jest na końcowym etapie, zwrot środków prawdopodobnie w styczniu.   
Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  
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Ad.6.  
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Marciszów na lata 2015-2024 
 
Z treścią opinii RIO w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów na lata 
2015 – 2024 zapoznała Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
Do przedstawionej opinii uwag i pytań nie zgłoszono.  
Opinia RIO stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Ad.7.  
Podjecie uchwał w sprawach:  
a/ uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów na lata 2015-2024, 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,         
co stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr III/7/14 
b/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2014,  
Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła panią Skarbnik o przedstawienie zmian w budżecie.  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
Omówiła poszczególnie zmiany w uchwale budżetowej.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Skarbnik Gminy Marciszów odczytała treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          
co stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr III/8/14 
c/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XLIII/210/13 Rady Gminy Marciszów z dnia 
30 grudnia 2013 r.  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
Wyjaśniła, że ta uchwała to jest pochodna  uchwały zmian w budżecie.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          
co stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr III/9/14 
d/ uchwalenia programu współpracy Gminy Marciszów z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie (Dz. U. Nr 234  z 2010 r. poz. 
1536 zm.) na rok 2015  
Jolanta Kydryńska – kierownik referatu Kultury, Sportu i Turystyki odczytała treść projektu 
uchwały.  
Wójt Gminy  
powiedział, że to nic innego jak obsługa klubów sportowych, ewentualnie harcerzy.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          
co stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr III/10/14 
e/ wprowadzenia zmiany w Uchwale nr II / 4 / 14 Rady Gminy Marciszów z dnia 10 
grudnia 2014 roku w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy Marciszów, 
ustalenia liczby członków oraz składów osobowych  
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Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, że jeden z radnych nie był obecny  w momencie 
powoływania Komisji i przydzielaniu osób, które będą w Komisjach pracowały, musimy       
w związku z tym musimy dzisiaj ten skład uzupełnić.  
Radny Marcin Frasunek  
Zadeklarował się, że chciałby pracować w Komisji Budżetu i Komisji Infrastruktury 
Technicznej.   
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,         
co stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr III/11/14 
Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk  
poinformowała, że dostrzegła pewne nieścisłości w porządku obrad, w którym napisane są 
trzy uchwały w sprawie dzierżawy nieruchomości. Jedna z uchwał dotyczy dzierżawy,           
a  w dwóch kolejnych przypadkach dotyczy to sprzedaży, a nie dzierżawy nieruchomości.      
W związku z tym Przewodnicząca poprosiła panią Marię Bych o wyjaśnienie tej sytuacji.  
Maria Bych – kierownik referat Rolnictwa, Gospodarki Gruntami i Ochrony 
Środowiska.   
Wyjaśniła, że jedna uchwała dotyczy dzierżawy nieruchomości, natomiast dwie pozostałe 
dotyczą sprzedaży. Przy odczytywaniu porządku obrad przez Przewodniczącą myślała, że nie 
są to projekty opracowane przez nią i że są jeszcze inne uchwały dotyczące dzierżawy.         
W związku z tym do porządku obrad wkradł się błąd, bo tylko jedna uchwała dotyczy 
dzierżawy a pozostałe dwie dotyczą sprzedaży nieruchomości.  
Radca prawny Robert Greb  
Powiedział, że w zasadzie jest to sprawa drugorzędna. Nie ma to znaczenia prawnego. 
Wojewoda kontroluje uchwałę, którą Państwo przyjęliście a nie porządek obrad. Jest to 
omyłka pisarska.   
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych z informacją, że porządku obrad już nie 
zmienimy, i zapytała radnych, czy są świadomi, że będą głosować za dwoma projektami, 
dotyczącymi sprzedaży a nie dzierżawy nieruchomości i czy wyrażają zgodę na 
kontynuowanie obrad ?  
Zastępca Przewodniczącego Rady Mirosław Wolak  
Powiedział, że nie słyszał żadnego sprzeciwu ze strony radnych, proponuje, żeby trzymać się 
porządku obrad. Uważa że jest to jedna z mniejszych kwestii, gdzie się można pomylić            
i prosi, aby takie kwestie wyłapywać i zgłaszać wcześniej. 
 
Radni nie wnieśli sprzeciwu do kontynuowania obrad.    
  
f/ dzierżawy nieruchomości, 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          
co stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr III/12/14 
g/ sprzedaży nieruchomości, 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,         
co stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr III/13/14 
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h/ sprzedaży nieruchomości, 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          
co stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr III/14/14 
i/ odpowiedzi na skargę wniesioną do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we 
Wrocławiu na Uchwałę Rady Gminy Marciszów Nr LIV/270/2014 Rady Gminy 
Marciszów w sprawie  wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania   
i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie oraz określenia zasad 
zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w formie zasiłku na ekonomiczne 
usamodzielnienie pod warunkiem zwrotu części lub całości  w ramach zadań własnych 
gminy. 
Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o wyjaśnienia panią Zofię Wodziak – kierownik 
GOPS Marciszów.  
Zofia Wodziak - kierownik GOPS w Marciszowie  
wyjaśniła radnym, że za bardzo szczegółowo przygotowała projekt uchwały w tej sprawie       
i poprosiła pana mecenasa o dodatkowe wyjaśnienia.   
Mecenas Robert Greb  
powiedział, że Wojewoda nie zgodził się z zakresem, przygotowaliśmy na to swoją 
odpowiedź.  
Wójt Gminy Marciszów 
Dodał, że Wojewoda ma 30 dni od podjęcia uchwały na ustosunkowanie się i jest to 
najwyraźniej mało, bo mija 30 dni i wtedy kolejny termin. Jedyne wyjście to jest sprawę 
skierować do Sąd Administracyjnego i po raz drugi Wojewoda skorzystał z takiego prawa. 
Takie jest prawo, przygotowana jest odpowiedzi i poprawiamy to. 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          
co stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr III/15/14 
 
Przewodniczący Rady Jadwiga Adamczyk ogłosiła 10 minut przerwy. 
Po przerwie.  
 
j/ ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Marciszów 
Sekretarz Gminy Marciszów Krystyna Kwiatkowska 
przedstawiła radnym projekt uchwały, informując , że do wyłącznej kompetencji Rady należy 
ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy Marciszów. Ostatnia uchwała w sprawie 
wynagrodzenia była podjęta w 2010 roku, kiedy Wójt został wybrany na następną kadencję.  
Przez  4 lata nie miał żadnej regulacji płacowej. W tym roku ukazało się rozporządzenie w 
sprawie pracowników samorządowych i w tekście jednolitym jest, jakie wynagrodzenie może 
mieć wójt gminy. Przed świętami zebrali się przewodniczący poszczególnych komisji. 
Przedstawiona została przez Przewodniczącą propozycja i to jest odzwierciedlenie tego, co 
jest w projekcie, czyli wynagrodzenie zasadnicze w kwocie 5 500,00 zostałby na poziomie 
roku 2010, dodatek funkcyjny w wysokości 1 700,00 pozostałby również na poziomie 
wynagrodzenia z 2010 roku. Natomiast jeżeli chodzi o dodatek za wieloletnia pracę – jest na 
poziomie 20%, to padła propozycja, żeby dodatek specjalny, który wynosił w 2010 roku 20% 
wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego podnieść do wysokości 25%. 
Maksymalna wysokość wynagrodzenia, które wynika z rozporządzenia wynosi 12 100,00 zł.  
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Radny Adam Ryżowski   
W imieniu klubu radnych „Nasza Gmina” złożył wniosek formalny o następującej treści: 
do projektu uchwały, który został przedstawiony w par.1 pkt 3 zapisu wnosi o zmianę zapisu 
wysokości z 25% na 20%, czyli powrotu do tego co było.   
Przewodniczący Kluby - radny Adam Ryżowski uzasadnił to tym, że praca i pensja Wójta jest 
odzwierciedleniem jego pracy. Na pewno składa się na to wiele czynników, zarówno 
wysokość budżetów w poszczególnych gminach oraz to, jak się nim zarządza. Jako Klub 
pozwoliliśmy się przyjrzeć, jak kształtuje się to na terenie naszego regionu, z pominięciem 
powiatu Kamienna Góra, dlatego że jest to jednostka rządząca się innymi zasadami.   
Radny przedstawił analizę  dotyczącą wysokości budżetu Gminy Marciszów oraz pensji 
Wójta na poszczególne lata, koszty utrzymania Rady Gminy w porównaniu do kosztów 
utrzymania gmin z powiatu kamiennogórskiego, a także miesięczny koszt utrzymania  
stanowiska  wójta, burmistrza przez jednego podatnika.   
Kontynuując wypowiedź radny Ryżowski powiedział, że każdy ustosunkuje się do tego tak, 
jak będzie uważał, ale swego czasu była zawarta umowa, takie porozumienie, że należy 
stworzyć „stołek Zastępcy Wójta”. Było to słuszne, dlatego, że jedna osoba dla takiej gminy 
jak Marciszów, pomimo że jest mało mieszkańców, przy tych zadaniach sobie nie poradzi i to 
jest naturalną rzeczą. Była oficjalna zgoda na powstanie tego stanowiska Zastępcy, które 
odciąży pracę Wójta. Musimy też pamiętać o tym, że tworząc to nowe stanowisko musieliśmy 
znaleźć środki, wspólnie z panią Skarbnik, żeby to stanowisko zaistniało. To też jest 
obciążenie dla budżetu. Niemniej jednak należy przyjrzeć się temu wszystkiemu. W każdej    
z gmin mówi się np. o burmistrzu, a nie mówi się o zastępcy.  Są koszty utrzymania właśnie    
i burmistrza i jego zastępcy. Przy zasługach wójta w innych gminach były propozycje 
obniżenia pensji i obniżono w Gminie Lubawka i w Gminie Kamienna Góra. My tak daleko 
nie idziemy, proponujemy pozostawienie tej wysokości pensji na poziomie, który był,                         
z uwzględnieniem możliwości podniesienia w czasie trwania tej kadencji. Sytuacja jest taka, 
że płaca jest adekwatna do pracy. Najpierw płaca a później praca. Tak zrobił ustawodawca 
ustalając pensję, nie wiedząc jak to sprawdzi się w rzeczywistości. Szczególnie nowa osoba. 
Nasz Wójt jest już 4 kadencję i my wiemy, czego możemy się spodziewać po naszym Wójcie, 
ale są sytuacje, że przychodzi nowa osoba i na dobry początek o 3 000,00 zł. więcej dostaje za 
to, że weszła na stanowisko.  
Radny Dawid Chęciński   
Zgodził się  z pierwszą częścią zdania, wypowiedzianego przez radnego Ryżowskiego, że 
wynagrodzenie Wójta powinno być odzwierciedleniem jego pracy. W naszej gminie sporo 
było zrobione – mamy nowe inwestycje,  wodociąg, kanalizację, w każdej miejscowości są 
place zabaw.  Wszystko widać czarno na białym.            
Z drugą częścią wypowiedzi się nie zgadza, z tego względu,  jeżeli mówimy                          
o wynagrodzeniu Wójta w Kamiennej Górze, że jest niskie. Jest niskie bo jest młody Wójt, 
został wybrany na pierwszą kadencję i który musi się wykazać. Wtedy będzie mógł dostać 
podwyżkę. W Lubawce Burmistrz też  jest I kadencję i niczego jeszcze nie zrobiła. Natomiast 
Burmistrz Kamiennej Góry – jest trzecią kadencję, ale też jest więcej mieszkańców                 
i przelicznik jest inny.  Jeżeli Klub Nasza Gmina wystosował wniosek formalny o obniżenie 
dodatku o 5% tu życzy sobie, aby diety radnych obniżyć o połowę, bo mamy nowych 
radnych, którzy nic jeszcze nie zrobili.  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
Przedstawiła sprostowanie odnośnie wysokości  budżetu na poszczególne lata, informując, że 
nie wie skąd wzięły się takie kwoty, chyba, że czytamy po wydatkach bieżących.   
Radny Andrzej Mitczak  
Zwrócił się do radnego Chęcińskiego, że dieta radnego to nie jego zasługi, to ekwiwalent za 
stracony czas. My radni z Marciszowa nie mamy sobie za dużo do zarzucenia, mamy 
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najniższą dietę i nie występujemy o podwyżkę. Uważa, że jeżeli obniżane byłyby diety to dla 
nowych radnych byłoby to krzywdzące.  
Radny Mirosław Wolak  
Poinformował panią Skarbnik, że informacje dotyczące budżetu zostały wzięte z Bip-u 
Marciszów.  
Radny Dawid Chęciński   
Powiedział, że najniższe diety są w Janowicach. 
Radna Danuta Wojtas  
Powiedziała, że zagłosuje „przeciw”. W okresie przedwyborczym posądzono Wójta 
niesłusznie, że pobierał takie a nie inne wynagrodzenie. Było to bardzo przykre                       
i niesprawiedliwe w stosunku do Pana. Osobiście chodziła po wyborcach i pokazywała 
uchwałę, która stwierdzała jakie Wójt faktycznie ma wynagrodzenie. Nie chciałaby, aby Wójt 
myślał, „że robi mu pod górkę”, tylko uważa, że jeżeli zostaniemy przy tym wynagrodzeniu, 
które mamy w tej chwili to zrobimy Wójtowi przysługę, w stosunku do naszych wyborców.   
To nie jest żadna podwyżka te 300 – 400 zł, ale jednak ta podwyżka jest.  
Radny Piotr Gwóźdź  
Proponuje, aby popatrzeć na naszą gminę przez 3 kadencje, w porównaniu do np. Kamiennej 
Góry, do pozyskania pieniędzy z zewnątrz, do wysokości budżetu. Trzeba złożyć zasługi 
Wójtowi, że taka mała gmina przy tak małym budżecie dostaje 13 czy 14 milionów subwencji 
od państwa. Spróbujmy popatrzeć na to w ten sposób, to nie jest nie wiadomo jakie 
wynagrodzenie, ale spróbujmy chociaż troszkę w ten sposób podziękować.   
Radny Edmund Orzechowski  
Powiedział, że będzie głosował przeciwko podniesieniu uposażenia bo uważa, że kwota jest 
adekwatna i nie jest to głosowanie „nie bo nie” . Jest szereg okoliczności, które wskazują, że 
to uposażenie będzie wystarczające.  
Wójt Gminy Stefan Zawierucha  
Powiedział, że niedobrze jest zabierać głos we własnej sprawie. Jeżeli się uzasadnia to trzeba 
do końca uzasadnić. Wszystko przeciw,  natomiast 4 lata temu nie było wodociągów, 
kanalizacji, oczyszczalni. 4 lata temu nie było Sędzisławia i nie było ustawy śmieciowej.       
Uzasadniać to trzeba do końca wszystko. W tych wszystkich rankingach, tabelkach proszę 
wziąć pod uwagę  firmy, jednostki pomocnicze, które w każdej gminie są – w Lubawce,         
w Kamiennej Górze. Gdyby tam dołączyć te fundusze płacy to nie byłoby tak, jak 
przedstawiał pan Adam Ryżowski, tylko byłoby zgoła odmiennie. My mamy wszystko  w 
jednej instytucji w gminie - GOPS, biblioteki wodociągi, kanalizację, całą gospodarkę 
komunalną.  Tam jest wszystko w jednym. To wszystko dla wyjaśnienia, bo to Państwo o tym 
decydujecie. Martwi  Wójta tylko to, że zdeptano go  totalnie zarzucając 15 000,00 i ci co nie 
wierzyli w to mają teraz przykład.  Wójt zawsze jest zwolennikiem, że jeżeli już to żeby 
uzasadnić do bólu, a nie tylko wybiórczo. Prosi, aby  zagłosować według własnego sumienia, 
a Wójt tak czy inaczej będzie pracował.  
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 
Powiedziała, że każdy ma swoje zdanie. W momencie, kiedy rozmawiała                                  
z przewodniczącymi komisji na temat podwyżki dla pana Wójta, jej zdanie było takie, że na 
ten sukces, jaki gmina odnosi pracowaliśmy wszyscy, tzn. Wójt, Rada, pracownicy Urzędu. 
Wniosek Przewodniczącej był w tym kierunku, że jeżeli robimy jakieś regulacje finansowe to 
również bierzemy pod uwagę wszystkie grupy. Odnośnie pracowników Przewodnicząca 
otrzymała wyjaśnienia od pani Kwiatkowskiej, że pracownicy zostali docenieni i takowa 
regulacja płac była. Jeżeli chodzi o Radę to pan Mitczak stanowczo sprzeciwił się                     
i powiedział, że to nie ten moment, żeby cokolwiek zmieniać. Zdecydował, żeby nie podnosić 
i pozostawić diety na dotychczasowym poziomie. Jeżeli chodzi o Wójta to zastrzegła, że 
interesuje Przewodniczącą zmiana tylko o poziom inflacji. Uważa, że wynagrodzenie 
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zasadnicze powinno pozostać na dotychczasowym poziomie, jak również dodatek funkcyjny, 
natomiast była sugestia odnośnie  dodatku specjalnego, żeby dołożyć 5%. W tej sytuacji te 
5% to jest docenienie zaangażowania Wójta. Gdyby pozostało wszystko tak jak było 
dotychczas nie zmienione, to niczym byśmy nie uhonorowali tego wysiłku Wójta. Owszem, 
inni robią to samo, ale nie tak samo. To jest ten szczegół, który to różni.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk   
Poddała pod głosowanie wniosek klubu Nasza Gmina o pozostawienie na dotychczasowym 
poziomie.  
Wyniki głosowania:  
„za” – 7 głosów / radna D. Wojtas, radny E. Orzechowski, radny A. Mitczak, radny               
A. Ryżowski, radny K. Nowakowski, radny J. Polański, radny M. Wolak/ 
„przeciw” – 7 głosów / radna J. Adamczyk, radna. C. Olejniczak, radna M. Suhak – Ogłaza, 
radny P. Gwóźdź, radny M. Frasunek, radny M. Dzik, radny D. Chęciński/ 
„wstrzymało się” – 1 głos /radny W. Wróblewski/  
 
Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o opinię mecenasa Roberta Greba, który stwierdził, że 
wniosek nie przeszedł, bo głosy się zrównoważyły.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu: 
„za” – 8 głosami / radna J. Adamczyk, radna. C. Olejniczak, radna M. Suhak – Ogłaza, radny 
P. Gwóźdź, radny M. Frasunek, radny M. Dzik, radny D. Chęciński, radny W. Wróblewski/ 
„przeciw” 7 głosami /radna D. Wojtas, radny E. Orzechowski, radny A. Mitczak, radny               
A. Ryżowski, radny K. Nowakowski, radny J. Polański, radny M. Wolak/ 
przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr III/16/14 
Wójt Gminy Marciszów  
Powiedział, za przyjęcie uchwały i powiedział, że ma nadzieje, że to nie wpłynie na dalszą 
współpracę, bo wszyscy deklarowaliśmy, że będziemy współpracować. Wójt ciągle powtarza, 
że kłócić się trzeba, niemniej musimy prowadzić do tego, abyśmy wspólnie razem jak 
najlepiej pracowali dla dobra naszej gminy.  
 
8/ BUDŻET GMINY NA ROK 2015 
a/ przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2015 wraz z uzasadnieniem 
Wójta Gminy.  
Treść projektu uchwały przedstawiła radnym Skarbnik Gminy Krystyna Magda.  
Wójt Gminy powiedział, że pani Skarbnik przedstawiła budżet i chciałby powiedzieć kilka 
słów uzasadnienia. Ma nadzieję, że budżet się zwiększy, mimo krytycznej sytuacji całego 
kraju w 2015 roku. Ma kilka pomysłów, żeby ten budżet zwiększyć. Między innymi planuje 
zwiększyć sprzedaż mienia, bo największą  inwestycją będzie dokończenie kanalizacji III etap 
– zatem Wieściszowice, część Ciechanowic, następnie całą ulica Spóldzielcza, budynki  po 
byłym Lnie i do wodociągów. W momencie kiedy ruszą środki unijne to ten budżet jest na 
miarę naszych możliwości i wcale nie jest taki mały, bo bywały mniejsze, ale też bywały 
większe, dlatego, że pozyskiwaliśmy ogromne miliony jak na naszą gminę na inwestycje 
strukturalne.    
Przy uzasadnieniu Wójt do budżetu należy dodać również informacje o ustawie śmieciowej. 
Przypis wynosi 600 000,00 zł. Oczywiście nie ściągnęliśmy wszystkiego, ponieważ są 
rodziny, których nie stać aby zapłacić, część umarza a  część będziemy dochodzić. Zmieniona 
ma być ustawa, Wójt nie będzie komornikiem a instytucje komornicze będą zajmowały się 
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windykowaniem. Jesteśmy po przetargach na lata 2015 – 2016. Do przetargu stanęły dwie 
firmy: Lubawka „Sanikom” i „COM-D” Jawor. Wygrała Lubawka, składając ofertę za 
509 000,00 zł. a COM-D za 674 000,00 zł. Wójt mówi o tym dlatego, że koszty 
zagospodarowania, jakie płacimy do Sanikomu to 263 000,00, jeśli podzielimy stawkę 
przetargową, to rocznie daje 254 000,00 zł. Razem mamy około 520 000,00 zł. Przyjmując, że 
około 50 000,00 nie zbierzemy to jest 570 000,00 i jesteśmy praktycznie na granicy 
opłacalności. Sanikom dosyć często zmienia koszty składowania i chronimy się przed tym, 
żeby te koszty składowania były realne.  
Kolejną informacją jest to, że upoważnia się Wójta do zaciągania krótkoterminowych 
kredytów i lokowania wolnych środków na rachunkach innych banków.  Obsługuje nas Bank 
Spółdzielczy na podstawie przetargu, ale środki możemy lokować gdzie indziej, bo Bank 
Spółdzielczy daje niskie możliwości lokaty. Nic nowego nie wymyślimy, mieliście Państwo 
czas na zapoznanie się z budżetem.   
Zastępca Przewodniczącego Rady Mirosław Wolak  
Powiedział, że był czas na zapoznanie się z budżetem, jest to projekt, nad którym będziemy 
dalej pracować. Proponowałby, aby przejść do głosowania.  
b/ odczytanie opinii komisji i wniosków radnych. 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej Marta Suhak – Ogłaza pozytywnie zaopiniowała budżet 
gminy na rok 2015.  
c/ odczytanie opinii RIO n/t budżetu Gminy Marciszów na rok 2015. 
Z treścią opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej zapoznała radnych Skarbnik Gminy 
Krystyna Magda.  
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Opinia RIO stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
d/ przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji i wniosków radnych 
Wójt Gminy podziękował za pozytywne zaopiniowanie budżetu. 
e/ głosowanie nad projektem uchwały  
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały 
budżetowej, co stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr III/17/14 
Wójt Gminy Stefan Zawierucha podziękował radnym za przyjęcie budżetu.  
 
Ad.9.  
Interpelacje i zapytania radnych. 
Nie wystąpiły. 
 
Ad. 10.   
Sprawy różne.  
 
Radny Andrzej Mitczak  
Poprosił w imieniu mieszkańców Przybkowic, żeby na wjeździe było zaznaczone, że są to 
Ciechanowice, bo ludzie jeżdżą i nie wiedzą, że jest to kolonia Ciechanowic  Taka sama 
sytuacja jest na Orlinie. 
Radna Danuta Wojtas  
Poprosiła, aby wymienić żarówkę oświetleniową w Sędzisławiu koło państwa Bengowskich. 
Około miesiąca temu zgłaszała sprawę panu Nikitingowi i do dnia dzisiejszego sprawa nie 
została załatwiona.   
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Radny Władysław Wróblewski  
zapytał, czy wiadomo o jaką kwotę pomocy zwraca się Starostwo na drogę w Pustelniku? 
Radny Mirosław Wolak   
prosi, aby wystąpić do Nadzoru Budowlanego, żeby zabezpieczyć teren Słodowni przed 
osobami postronnymi , bo obecnie jest to kupa kamieni i cegieł, przykryta śniegiem, nie ma 
ogrodzenia i stwarza niebezpieczeństwo.   
Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   
- zastanowi się nad Orliną i Przybkowicami, być może Rada Sołecka znajdzie na to jakież 
pieniądze.  
 - Sędzisław – to nie tylko Sędzisław. Wójt jeździ i liczy. Jak liczy to, od przejazdu 
kolejowego nie świeci około 30 lamp. Energetyka ciągle szuka problemów, my ustaliliśmy, że 
włączamy lampy, miał być podpisany aneks przed świętami, który nie został podpisany, 
ponieważ nie wykonano ustaleń. Poza tym oprócz tych lamp, co nie świecą to jeszcze 
mnóstwo jest takich, które gasną i zapalają się. Jesteśmy coraz bliżej wypowiedzenie umowy, 
która kończy się w czerwcu  i ogłoszenia przetargu na obsługę i konserwację. Na dzień 
dzisiejszy Wójt sam jeździł i oglądał i tej konserwacji praktycznie nie ma. Twierdzą, że mają 
tak dużo awarii, ale niestety umowę podpisali i trzeba ją realizować. Ciągle zgłaszamy, 
telefonujemy do szefostwa w Ptaszkowie, ale wynajdują jakieś problemy. Według Wójta 
oceny to tych lamp jest około 50 na całej gminie. Problem wypowiedzenia umowy polega na 
tym, że straszą gminy, które chcą tak zrobić, że zwiększą dzierżawę opłaty za korzystanie z 
tego słupa.  
- Słodownia – wystąpimy do Inspektora Nadzoru Budowlanego. Słodownia jest prywatna, 
Wójt nie może w to ingerować, niemniej Inspektor powinien zobowiązać do zabezpieczenia 
właścicieli.  
- droga Pustelnik – sprawa wygląda tak, że jak radni zdecydują, to pytanie skąd. Wójt wolałby 
zrobić drogę Ciechanowice – Pastewnik, bo ta droga jest wewnątrz gminy. Jeżeli się to zrobi, 
to po pierwsze w Pustelniku lasy rozjadą tą drogę, po drugie kilkudziesięciu mieszkańców 
Pustelnika ewentualnie Domanowa będą korzystać z tej drogi, bo ci co znają, to nie pojadą tą 
drogą. Następną rzeczą jest to, że tworzy się strefa przemysłowa po byłym Lnie. Niebawem 
otwarcie firmy przetwórstwa mięsnego  i niewątpliwie wolałby dofinansować obniżenie drogi 
pod wiaduktem, ponieważ zarówno Engram mógłby korzystać z przejazdu dla samochodów     
o największych gabarytach jak i również nowa firma, po to, aby rozwijała się tam ta strefa 
przemysłowa. Na dzisiaj jest przeciwny również temu dofinansowaniu, bo ważniejsze jest       
z punktu widzenia gminy  dofinansowanie budowy chodników. Jest to droga wojewódzka i to 
w celu bezpieczeństwa powinna zrobić Dyrekcja Dróg. Ogłoszono konkurs, i kto da więcej 
temu pierwszemu  zrobią, poza tym jesteśmy już na liście rezerwowej.  Szacujemy, że mniej 
więcej połowę kosztów powinna pokryć Gmina lub ewentualnie dokumentacja. Jak jest 
kołdra krótka to pytanie, jak ją naciągnąć? Jak mamy milion złotych a Starosta mówi                 
o ogromnych potrzebach finansowych Powiatu, to może, aby odwrócić sytuację my 
wystąpimy do powiatu na dofinansowanie z uwagi na ogromne potrzeby jak i bezpieczeństwo 
Gminy Marciszów. Daliśmy pieniądze na Nagórnik, na Nadrzeczną. Udział nasz Gminy jest. 
dokupiliśmy karetkę, dofinansowaliśmy policję, straż też potrzebuje. Mamy też jeszcze 
ogromne potrzeby inwestycyjne – budowa kanalizacji III etap, oczyszczalnia                            
i przepompownia w Sędzisławiu. Musimy tą gospodarkę ściekową uregulować. Następnie 
Świdnik. Ma wodę, ale nie ma kanalizacji i oczyszczalni,  nad tym trzeba się zastanowić. Inną 
sprawą jest korzystanie z tego wodociągu. Kolejny raz przesuwamy termin wykonania ilości 
przyłączy, bo w przeciwnym wypadku będziemy musieli oddać, jeżeli nie całą to część        
pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Zawsze jest pytanie, jak długo  
Gmina może pomagać Powiatowi, Województwu, Policji.  
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Radna Jadwiga Adamczyk  
Powiedziała, że mieszkańcy Wieściszowic cały czas pytają ją o oświetlenie drogi w kierunku 
jeziorek. Zwracają uwagę, że w innych miejscach brakuje oświetlenia a tam cały czas się 
świeci. Może można by, na ten okres, kiedy jesteśmy po sezonie,  wygaszać lampy poza 
ostatnim budynkiem przed jeziorkami? Mieszkańcy zarzucają niegospodarność i pytają           
z jakich pieniędzy jest to opłacane.  
Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   
Wyjaśnił, że opłacane jest to z naszych środków, nie z pieniędzy pana Wójcika. Wójt nie 
zgodził się na sfinansowanie  części parkingowej i gospodarczej, słupy robił pan Wójcik. 
Wójt nie zgodził się również na postawienie podlicznika, bo nie wolno nam sprzedawać 
energii. Wójt podtrzymuje to co mówił na zebraniu w Wieściszowicach. Będzie to wyłączone, 
tylko chcieliśmy w ramach gwarancji, żeby to poświeciło. Firma wie o tym problemie i mają 
zastanowić się nad formą wyłączenia.  
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk   
Na zakończenie obrad złożyła serdeczne życzenia na nowy rok.  
   
Ad.11. 
Zamknięcie obrad sesji.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 
12.40 dokonała jej zamknięcia. 
 
Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  
 
 
Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 
Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  
i przygotowywania  
wniosków unijnych  
 
 
 
 
 


